
بازداشت اعضای باند مخوف سرقت های مسلحانه
 از منازل در تهران

فرمانده انتظامی تهران بزرگ از دســتگیری اعضای باند مخوف ســرقت های 
مسلحانه از منازل در پایتخت خبر داد.

سردار عباسعلی محمدیان در این باره گفت:  در پی وقوع چندین فقره سرقت 
مســلحانه از منزل در شهر تهران که طی آن، سارقان با بکارکیری سلاح گرم 
جنگی اقدام به ارتکاب سرقت های مسلحانه کرده بودند، شناسایی و دستگیری 
اعضای این گروه از  ســارقان مسلح در دستورکار ماموران پلیس تهران بزرگ 
قرار گرفت. وی ادامه داد: ســرانجام با انجام اقدامات پیچیده پلیســی و بهره 
گیری از توان و دانش کارآگاهان پلیس آگاهی و پیگیری های شــبانه روزی، 
اعضای این گروه از ســارقان صبح امروز  در یکی از شهرستان های پیرامونی 
تهران دســتگیر و در همــان تحقیقات اولیه صراحتا به ارتکاب ســرقت های 

مسلحانه در تهران و همچنین استان البرز اعتراف کردند.
به گزارش ایسنا، فرمانده انتظامی تهران بزرگ گفت:  در حال حاضر تحقیقات 
پلیســی از اعضای این گروه از ســارقان مسلح و خشــن در دستور کار ویژه 
کارآگاهــان پلیس آگاهی تهران بزرگ قرار گرفته و در چند روز آتی جزئیات 
جرایم ارتکابی این گروه از متهمین به صورت کامل اطلاع رسانی خواهد شد.

حوادث

آغاز پروژه جدید انسداد مرزها از نیمه دوم امسال
فرمانده مرزبانی فراجا، آخرین وضعیت پروژه انسداد مرزهای کشور را تشریح 

کرد.
ســردار احمد علی گودرزی درباره آخرین وضعیت اجرای پروژه انسداد مرزها 
در کشــور گفت: از دو سال گذشته ما پیشنهاد کردیم مبلغ سه میلیارد یورو 
برای انســداد مرزها در نظر گرفته شود که این مبلغ در وزارت کشور و دولت 
به تصویب رســید. شــورایعالی امنیت ملی نیز انجام این امر را بر عهده ستاد 
کل نیروهای مسلح گذاشت.وی افزود: در ستاد کل نیروهای مسلح، قرارگاهی 
تشــکیل شــد که این قرارگاه به صورت هفتگی جلساتی را تشکیل می دهد. 
بودجه لازم نیز به ارتش، ســپاه و مرزبانی انتظامی تخصیص داده شد. درحال 
حاضر اقدامات اولیه شامل عقد قراردادها انجام شده و درحال انجام تدارکات 
ساخت برجک ها و پاسگاه ها، خرید حس گرها، دوربین ها و اسلحه های پیشرفته 

مورد نیاز هستیم.
به گزارش ایســنا، فرمانده مرزهای فراجا با تاکید بــر اینکه مرزهای جنوب 
شرقی کشور برای ما اهمیت ویژه ای دارند، گفت: به نظر می رسد در نیمه دوم 
امســال، اجرای طرح های جدید انســدادهای مرزی آغاز شده و تا پایان سال 
آینده به شــرایط مطلوب خود برسیم و بتوانیم اعلام کنیم که مرزهای ما در 

این محدوده مسدود شده اند.

انتظامی

شگرد کلاهبرداران
 با عناوین ثبت نام کاروان های پیاده روی اربعین

رئیس پلیس فتا اســتان گفت: مجرمان ســایبری با ارسال پیامک، تبلیغات 
گسترده در فضای مجازی و شــبکه های اجتماعی و تبلیغ سایت های جعلی 
با موضوع ثبت نام کاروان های پیاده روی اربعین حسینی)ع( با هزینه پایین به 

دنبال کلاهبرداری از شهروندان هستند.
سرهنگ امیر حسین ســلیمانی، تأکید کرد: همچون سال گذشته بر اساس 
اعلام سازمان حج و زیارت یکی از شروط حضور در پیاده روی اربعین نام نویسی 
در سامانه سماح است؛ با توجه به اینکه پرداخت هزینه بیمه متقاضیان صرفاً 
از طریق ســامانه ســماح به آدرس samah.haj.ir  قابل پرداخت است، از 
پرداخــت و واریز وجه در ســایت های متفرقه یا لینک های ناشــناس اکیداً 
خودداری شــود. این مقام سایبری افزود: مشتاقان پیاده روی اربعین حسینی 
فقط به اطلاعیه های ستاد مرکزی اربعین و شرایط تعیین شده توسط سازمان 
حج و زیارت در ســامانه سماح اســتناد کرده و از توجه به شایعات بی پایه و 
اساس و اخبار منابع غیررســمی در کانال ها و گروه های شبکه های اجتماعی 
اجتناب کنند. ســلیمانی ادامه داد: به همه هموطنان توصیه می شود صرفاً به 
سامانه سماح جهت ثبت نام در راهپیمایی اربعین حسینی )ع( مراجعه کنند و 

از مراجعه به سایر سامانه های غیررسمی اکیداً خودداری کنند. 
به گزارش ایلنا، این مقام مســئول گفت: مجرمان با طراحی اپلیکیشــن های 
جعلی برای ثبت نام پیاده روی تلاش دارند اقدام به سرقت اطلاعات شهروندان 
کنند، لذا به مشتاقان پیاده روی اربعین یادآور می شود هیچ اپلیکیشنی برای 
ثبت نام پیاده روی اربعین از ســوی نهادها و ســازمان های مسئول طراحی 

نشده است. 
سلیمانی همچنین در خصوص رزرو هتل، خرید بلیط هواپیما به زائرین اربیعن 
حسینی هشدار داد و گفت: برخی کلاهبرداران اینترنتی با تبلیغات گسترده در 
فضــای مجازی و درج آگهی های دروغین و با قیمت های پایین جهت گرفتن 
بلیط و یا رزرو هتل و یا مهمانســرا قصد کلاهبرداری از شــهروندان دارند که 
زائرین عزیز حتما در این خصوص با دقت و حساســیت ویژه اقدام کنند تا در 

دام کلاهبرداران سایبری گرفتار نشوند.
این مقام ســایبری به زائرین ابا عبدالله حسین )ع( هشدار داد و گفت: زائرین 
عزیز در طول ســفر مراقب دســتگاه های دیجیتالی به خصوص گوشی های 
همراه خود باشند و حداقل بر روی آنها رمز قرار دهند و از نگهداری اطلاعات 
مهم، شــخصی و خصوصی خود بر روی گوشــی های همــراه جدا خودداری 
کنند. رئیس پلیس فتا اســتان فارس در خاتمه خاطرنشــان کرد: شهروندان 
در صــورت مواجهه با موارد مشــکوک در فضای مجــازی، مراتب را با مرکز 
 فوریت های سایبری به شــماره تلفن ۰۹۶۳۸۰ یا سایت پلیس فتا به آدرس

 www.fata.gov.ir )بخش گزارش های مردمی( در میان بگذارند.

سازمان بهداشت آفریقا وضعیت اضطراری اعلام کرد
شیوع »آبله میمونی«

مرکز کنترل و پیشگیری از بیماری های آفریقا  شیوع بیماری »ام پاکس« که 
قبلا آبله میمونی نامیده می شــد را »فوریت بهداشت عمومی امنیت قاره ای« 

اعلام کرد.
دکتر »ژان کاســیا«، مدیرکل برترین نهاد بهداشــت عمومی این قاره گفت: 
اعلام شــیوع ام پاکس به عنوان یک اورژانس بهداشت عمومی امنیت قاره ای 
خوشحال کننده نیست. این یک مسئولیت است و ما متعهد به دریافت واکسن 
هستیم.کاســیا از دولت های آفریقایی خواســت تا با آنها در کاهش شیوع ام 

پاکس همکاری کنند.
این سازمان بهداشت آفریقا متعهد به برگزاری جلسات توجیهی هفتگی برای 
به روز رســانی عمومی در مورد تعداد موارد ابتلا و مرگ و میر ناشــی از این 
بیماری است.به گزارش آناتولی، این بیماری که از طریق تماس نزدیک منتقل 
می شود از ابتدای ســال ۲۰۲۴ در بیش از ۱۰ کشور آفریقایی گزارش شده 
اســت و جمهوری دموکراتیک کنگو بیش از ۹۰ درصد موارد گزارش شده را 
تشــکیل می دهد.طبق گفته ســازمان جهانی بهداشت )WHO(، ام پاکس 

باعث ایجاد بثورات و علائم شبیه آنفلوآنزا می شود.
به گزارش ایســنا، افزایش موارد ابتلا به ام پاکس در ۲۰۲۲ در اروپا و ایالات 
متحده و خارج از مناطقی که این بیماری در آنها بومی است، سازمان جهانی 
بهداشت را بر آن داشــت تا در ژوئیه ۲۰۲۲ یک وضعیت اضطراری بهداشت 
عمومــی را با نگرانی بین المللی اعلام کند؛ بالاترین زنگ خطری که می تواند 
به صدا درآید. با این حال، این هشدار در ماه مه ۲۰۲۳ به پایان رسید اما این 

سازمان به مردم توصیه کرد که همچنان مراقب باشند.

فتا

بهداشت جهانی

افشای عدم پرداخت مبلغ واگن های 
چینی؛ دلیل برکناری مدیرعامل مترو

مسعود درستی از مدیریت شرکت راه آهن شهری تهران و 
حومه )مترو( کنار گذاشته شد و»نعمت الله فرزان پور« که 
سابقه فعالیت در قرارگاه خاتم را دارد سرپرست مترو شد.
دلیل برکناری درستی از این سمت، افشای عدم پرداخت 
پیش  پرداخت قرارداد خرید واگن های مترو از چین توسط 

دولت رئیسی است.
به گزارش سایت دیده بان ایران، درستی در سال گذشته، 
مدیرعامل شــرکت بهره برداری متروی تهران و حومه بود 
کــه بعد از خرابی مکرر قطارهای متــرو و پله برقی ها، در 
روزهای پایانی اسفندماه از سمت خود استعفا داد و سپس 
با حکم زاکانی به سرپرستی شــرکت راه آهن شهری که 
مســئولیت احداث تونل ها و تامیــن قطارها و تجهیزات 

متروی تهران را برعهده دارد، گمارده شد. 
درستی در ماه پایانی سال ۱۴۰۳، در حالی وارد فهرست 
تحریم کانادا قرار گرفت که به دنبال خروج خانواده اش از 
ایران بود و بعد از این تحریم، مشکلاتی برای این مساله بر 

سر راه مسعود درستی پیش آمد.

خبر خوش وظیفه عمومی 
برای مشمولان 

با بیش از ۸ سال غیبت سربازی
سازمان وظیفه عمومی فراجا با اشاره به اجرای طرح انصار 
اعلام کرد که مشمولان دارای ۸ سال غیب و بیشتر از آن 
با شــرکت در این طرح از مزایای انعطاف در مدت حضور 
و انتخاب ســاعت حضور در محــل کار به صورت توافقی 

بهره مند می شوند.
ســازمان وظیفه عمومی فراجا با صــدور اطلاعیه ای اعلام 
کرد: مشــمولان غایب دارای هشت سال غیبت یا بیشتر 
از آن با شــرکت در طرح انصار از مزایای انعطاف در مدت 
حضور وانتخاب ســاعت حضور در محــل کار به صورت 

توافقی بهره مند می شوند. 
ازدیگر مزایای این طرح عدم محدویت سقف کسر خدمت، 
انعطــاف در مــدت خدمت وظیفه عمومــی )۱۴ الی ۲۱ 
ماه(، حذف دو ماه آموزش شــبانه روزی، بخشش اضافه 
خدمت ســنواتی و امکان خروج از کشــور برای سفرهای 
زیارتی عتبات عالیات وحج و به کارگیری مشمولان طرح، 

متناسب با تخصص، مهارت وتوانمندی افراد است.
به گزارش ایســنا، همچنین مشمولان غایب در این طرح 
از امتیازات کســر خدمت تاهل، دو ماه، فرزند اول، ســه 
مــاه، فرزند دوم  چهار ماه و فرزند ســوم پنج ماه، کســر 
خدمت به واســطه عضویــت در بســیج در دوران قبل از 
ورود به غیبت، کســری ســابقه ایثارگری والدین اعم از 
خدمت در جبهه یا جانبازی نیز می توانند استفاده کنند.

ســازمان وظیفه عمومی فراجا اعلام کرد که این دسته از 
افراد در سپاه پاسداران شهرستان و استان محل سکونت 
بکارگیری می شــوند و همچنین همزمان با انجام خدمت 
 سربازی می توانند اشتغال به کار داشته و از بیمه برخوردار

شوند.
 در این اطلاعیه آمده است: متقاضیان طرح باید در صورت 
داشتن شــرایط لازم برای ثبت نام به نزدیکترین رده های 
سپاه شامل پایگاه های بســیج، حوزه های مقاومت، سپاه 

استانی، شهرستانی و... مراجعه کنند.

 طرح کاشت یک میلیارد درخت 
در انتظار تخصیص اعتبار

رئیس مرکز جنگل های خارج از شــمال ســازمان منابع 
طبیعی ضمن اشــاره به آمار تولید نهــال در بخش های 
خصوصی و دولتی گفت: نیازمنــد تخصیص اعتبار برای 
نگهداری از درختان پس از کاشــت هســتیم چراکه در 
غیراینصورت به محیط زیســت و منابع طبیعی خسارت 

وارد می شود.
شهریور سال قبل طرح مردمی کاشت یک میلیارد درخت 
به دستور شهید آیت الله رئیسی کلید خورد و اسفند سال 
قبل مقام معظم رهبری پس از  کاشت سه درخت فرمودند 
که اگرهر ایرانی سه نهال بکارد، برنامه دولت برای کاشت 
یک میلیارد نهال، از ســال ۱۴۰۲ و در طول چهار ســال 
محقق خواهد شــد. بــا فراهم کردن مقدمــات کار طرح 
مردمی کاشت یک میلیارد درخت از ۱۱ آذرماه سال جاری 
در کشور آغاز شد.هاشم موسوی نژاد در گفت و گو با ایسنا 
درباره آخرین وضعیت اجرای این طرح اظهارکرد: پرورش 
نهال از ســال زراعی یک سال قبل آغاز و تا پایان شهریور 

سال بعد ادامه می یابد.
 بهترین بازه زمانی برای انجام این کار از بهمن تا فروردین 
است. بر اساس جمع بندی انجام شده تاکنون ۶۵ میلیون 
اصله  نهال در بخش دولتی و حدود ۷۶ میلیون اصله نهال 
در بخــش غیر دولتی در قالب طرح کاشــت یک میلیارد 

درخت پرورش داده شده است.
وی درباره کاشت نهال های پرورش داده شده گفت: فصل 
کاشــت نیمه آبان به بعد اســت. با اولین نزولات جوی با 
هدف بهره گیــری حداکثری از مواهــب طبیعی این کار 
آغاز می شود البته زمان شروع این کار در مناطق مختلف 

مقدری متغیر است.
رئیس مرکز جنگل های خارج از شــمال ســازمان منابع 
طبیعی با اشاره به نحوه عملکرد بخش خصوصی اظهارکرد: 
بخش خصوصی با هدایت و راهبری استانداری ها عملکرد 
خوبی داشته است و بیشــتر نهال های تولید شده در این 
بخش کاشــته شده است. اکثر آن ها جنگلی هستند و در 

این عرصه ها کاشته شده اند.
وی با بیان اینکه برای نگهداری  از نهال ها پس از کاشــت 
نیاز به بودجه داریم، گفت: بودجه ســال اول اجرای طرح 
کاشت یک میلیارد درخت  ۲۳۷.۵ میلیارد تومان بود که 
محقق نشــد و ۵.۷ میلیارد تومان به صورت نقدی و ۴۴.۳ 
میلیارد تومان اسناد خزانه با بازپرداخت ۳۰ ساله پرداخت 
شده و در مجموع ۵۰ میلیارد تومان اعتبار محقق شد که 

بسیار مبلغ ناچیزی است. 
به گزارش ایســنا، رئیس مرکز جنگل های خارج از شمال 
ســازمان منابع طبیعی اضافه کرد: اعتبــارات را از چند 
بخش شــامل   صندوق توســعه ملی، اعتبــارات ملی و 
اســتانی، اعتبارات ناشی از مسئولیت اجتماغی، اعتبارات 
و کمک های بین المللی و صندوق توسعه کشاورزی پیگیر 
هستیم و از همه ظرفیت ها استفاده می کنیم تا این طرح 

به هدف خود برسد.
موسوی نژاد با ابراز امیدواری نسبت به نظر مساعد دولت 
چهاردهم به اعتبارات طرح کاشــت یک میلیارد درخت 
تاکید کرد: اگر از نهال های کاشته شده مراقبت و نگهداری 
نکنیم دچار افت و موجب وارد شــدن خســارت به منابع 

طبیعی می شوند.
 دراین شرایط  بهتر است کاشته نشوند. لذا ما محتاطانه در 

این زمینه گام بر می داریم.
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با  رئیس شــورای عالی نظام پزشکی 
بیان اینکه کمبــود نقدینگی گریبان 
را  دارویی  و شــرکت های  داروخانه ها 
گرفته است، با اشــاره به جلسه ای با 
وزیر پیشنهادی وزارت بهداشت، گفت: 
ســاماندهی حوزه دارو بسیار اهمیت 
دارد و این موضوع در دستور کار دکتر 

ظفرقندی قرار دارد.
دکتر محمــود فاضل در چهل وششــمین 
همایــش ملی روز داروســازی با اشــاره به 
مشــکلات ناشــی از تعرفه های غیرواقعی، 
صــدور مجــوز تاســیس داروخانــه بــه 
غیرداروســازان و ... اظهار کــرد: تعرض به 
هویت داروســازی از مشکلات نظام دارویی 
کشور اســت و این اقدامات می تواند شامل 
تعرفه هــا، صــدور مجوزهــا و دخالت های 
نهادهای غیر تخصصی و ... باشــد.وی ادامه 
داد: ایجاد شورای رقابت سبب بروز مشکلات 

و آسیب هایی به نظام سلامت شد. نکته مهم 
و اساسی این است که نظام سلامت از نظام 
عرضه و تقاضا پیروی نمی کند و اقداماتی در 
این جهت سبب می شود که از مزایا و مواهب 

نظام سلامت برخوردار نشویم.
به گــزارش ایســنا، رئیس شــورای عالی 
نظام پزشکی با اشاره به مشکلات اقتصادی 
داروخانه ها و داروســازان افزود: جامعه فنی 
و علمی نبایــد به دنبال معاش باشــد؛ این 
درحالیســت که اکنون شــرایط اقتصادی 
طوری شــده که جامعه داروسازی کشور به 
دنبال معاش است. جامعه داروساز به عنوان 
عضوی از جامعه سلامت کشور باید به نحوی 
عمل کند که جامعه آرامش خاطر بیشتری 
داشــته باشــد و فکر آن باشــد که چگونه 
خدمات بهتری ارائه دهند. فاضل با اشــاره 
به کمبود نقدینگی در عرصه دارویی کشور 
گفت: مشکلات نقدینگی از سطح شرکت ها 

فراتر رفته و گریبان داروخانه ها را در دست 
گرفته اســت. تمام سه سطح دارویی کشور 
به واســطه برنامه ها و سیاست های نادرست 

دچار مشکلات نقدینگی شده اند.
ضرورت بروزرسانی 

قوانین حوزه دارو
از سوی دیگر، رئیس انجمن داروسازان ایران 
نیز بر ضرورت به روزرسانی قوانین حوزه دارو 

تاکید کرد.
دکتر شــهرام کلانتری در ایــن همایش با 
اشاره به خدمات ارزنده  داروسازان و صنعت 
داروسازی برای کشــور، افزود: داروسازان از 
گروه های پزشکی هســتند که در مواجهه 
مستقیم با مردم قرار دارند و با کمترین هزینه 
با  به مردم خدمت رسانی می کنند.کلانتری 
بیان اینکه روزآمد شــدن قوانین حوزه دارو 
یک امر ضروری اســت، بیان کرد: بررسی ها 
بیانگر این اســت که قوانین و مقررات حوزه 

اجرایی دارو همچنان مربوط به سال ۱۳۳۴ 
اســت.وی با انتقاد از صدور مجوز تاسیس 
داروخانه به افراد غیر از داروســاز و با بیان 
اینکه بر مبنای رای دیوان عدالت عالی افراد 
در هر سطح و هر مدرک تحصیلی می توانند 
نسبت به گرفتن مجوز داروخانه اقدام کنند، 
گفت: ارائه مجــوز داروخانه به تمام افراد به 
داروســازی  بزرگترین گلایه جامعه  عنوان 

کشور به حساب می آید.
به گزارش ایســنا، کلانتــری همچنین در 
بخش دیگری از صحبت هایش درباره فروش 
آنلاین دارو با بیان اینکه مخالف فروش دارو 
بر بســتر دیجیتال هســتیم، افزود: انجمن 
داروســازی ایران با توسعه فناوری و توسعه 
دیجیتال مخالف نیست اما با فروش دارو بر 

بستر دیجیتال مخالف است. 
ایــران نمی خواهد که  انجمن داروســازان 
پرونده بیماران به واســطه سهل انگاری در 
دســت عده ای قرار گیرد. ما در برابر فروش 
داروی بر بســتر دیجیتــال در دولت قبل 
ایستادگی کردیم. وی با بیان اینکه وضعیت 
دارویی باید به نحوی باشد که مردم از منافع 
آن برخوردار شوند، افزود: برخی تصمیمات 
در کمیسیون ها و وزارتخانه های غیرمرتبط با 
حوزه سلامت سبب بروز مشکلات در عرصه 

داروی کشور شده است. 
به طور مثال شورای رقابت و هیئت مقررات 
زدایی ســبب تضعیف نقش وزارت بهداشت 
به عنوان متولی و سیاستگذار حوزه سلامت 
کشور شده اند. وی با اشاره به کاهش ذخایر 
دارویی و برخی کمبودهای دارویی و با بیان 
اینکه صنعت دارویی کشــور با مشــکلات 
اقتصــادی مواجه اســت، افزود: ســازمان 
هدفمنــدی یارانه ها و بیمه ها ســبب بروز 
مشکلات اقتصادی برای نظام دارویی کشور 
هســتند. صنعت دارویی کشــور در منطقه 
غرب آســیا پیشتاز اســت و اگر مشکلات 
کنونی ادامه داشــته باشد جایگاه خود را از 

دست می دهیم.

مدیریت  و  حفاظت  دفتر  سرپرســت 
حیات  وحش ســازمان محیط زیست 
گفت: تغییرات اقلیمــی و افزایش دما 

تأثیرات مخربی بر حیات وحش دارند.
محمدرضــا ابدالــی اظهار کــرد: تغییرات 
اقلیمــی و افزایش دما تأثیــرات عمیقی بر 
روی حیات وحش در سراســر جهان دارند. 
گرمای شدید نه تنها زیستگاه های طبیعی 
را تهدید می کنــد، بلکه رفتار، فیزیولوژی و 
بقای گونه های مختلف را نیز تحت تأثیر قرار 

می دهد. 
او ادامه داد: اولین و مهمترین تأثیر گرما بر 
حیات وحش، تغییر در زیستگاه های طبیعی 
اســت. با افزایش دما، بسیاری از زیستگاه ها 
از جملــه جنگل ها، مراتــع و تالاب ها دچار 
تغییرات شــدید می شــوند. ایــن تغییرات 
باعث می شود که بسیاری از گونه ها نتوانند 
در زیســتگاه های خود باقی بمانند و مجبور 
بــه مهاجرت بــه مناطق خنک تر شــوند. 
این مهاجرت ها می توانــد منجر به کاهش 
جمعیــت گونه هــا، ایجاد رقابت شــدیدتر 
برای منابع محدود و در نهایت کاهش تنوع 

زیستی شود.
ابدالــی تصریح کرد: یکی دیگــر از تأثیرات 
گرما بر حیــات وحش، تغییــر در رفتار و 

الگو های زندگی گونه ها اســت. بسیاری از 
حیوانات برای بقا به چرخه های زمانی خاصی 
تولیدمثل،  زمان بنــدی  مانند  وابســته اند، 
مهاجرت و جســتجوی غــذا. افزایش دما 
می تواند این چرخه ها را مختل کرده و منجر 
به ناهماهنگی در اکوسیستم شود. به عنوان 
مثال، برخی پرندگان ممکن اســت زودتر از 
موعد به مناطق تولیدمثــل خود مهاجرت 
کننــد، در حالی که منابع غذایی لازم هنوز 
فراهم نشده است. این ناهماهنگی می تواند 
منجر به کاهش موفقیت در تولیدمثل و در 

نهایت کاهش جمعیت گونه ها شود.

به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، او گفت: 
گرمای شدید همچنین می تواند فیزیولوژی 
حیوانات را تحت تأثیر قرار دهد. بسیاری از 
گونه ها توانایی محــدودی در تنظیم دمای 
بدن خود دارند و افزایش دما می تواند باعث 
استرس حرارتی شود. این استرس حرارتی 
می تواند منجر به کاهش توانایی حیوانات در 

جستجوی غذا، تولیدمثل و حتی بقا شود. 
به عنوان مثال، در برخی از خزندگان، افزایش 
دما می تواند نسبت جنسیت نوزادان را تغییر 
دهد، زیرا دمای محیط در طی دوره جنینی 
است.ابدالی   نوزادان  تعیین کننده جنسیت 

تصریح کرد: یکی از چالش های دیگر گرما بر 
حیات وحش، افزایش شیوع بیماری ها است. 
با افزایش دما، شرایط برای گسترش برخی 
از بیماری ها و انگل ها مســاعدتر می شــود. 
به عنــوان مثال، پشــه ها و کنه ها که ناقل 
دما های  در  بیماری های مختلف هســتند، 
بالاتر فعال تر می شوند و می توانند به مناطق 
جدیدی که قبلًا در آنها حضور نداشــته اند، 
گســترش یابند. این امر می تواند به شیوع 
بیماری های جدید در بین گونه های حیات 
وحش منجر شــود و سلامت جمعیت های 

حیوانی را به خطر بیندازد.
او گفت: در نهایــت، تأثیرات گرما بر حیات 
وحش، از کاهش زیستگاه ها و تغییر رفتار ها 
گرفته تــا افزایــش بیماری هــا، تهدیدی 
جدی برای تنوع زیســتی و بقای گونه های 
مختلف در سراسر جهان است. برای مقابله 
با این تهدیــدات، اقداماتی نظیر حفاظت از 
زیستگاه های طبیعی، کاهش انتشار گاز های 
گلخانــه ای و تحقیــق در مورد ســازگاری 

گونه ها با شرایط جدید ضروری است. 
بــدون این اقدامــات، بســیاری از گونه ها 
ممکن اســت نتوانند با ســرعت تغییرات 
اقلیمی سازگار شــوند و در نتیجه به سوی 

انقراض پیش روند.

سازمان  سرپرســت  اجتماعی:  گروه 
خدمــات و مشــارکت های اجتماعی 
موضوعات  از  یکی  گفت:  شــهرداری 
مهم در حال حاضر پروژه رودره فرحزاد 
اســت که امید می رود تا مهرماه آماده 

بهره برداری شود.
سید محمد نقیب، در نشست خبری اظهار 
داشــت: پیش از این، بیش از هــزار معتاد 
متجاهر در این منطقه حضور داشــتند که 
فضای نامناسبی را برای ساکنان ایجاد کرده 
بود. هدف ما این است که مردم بتوانند از این 
فضا به خوبی بهره برداری کنند و به گونه ای 
مشابه با فضا های معروفی مانند دربند و درکه 

از آن استفاده کنند .
وی افزود: ما همچنان به صیانت و پاکسازی 
این منطقه ادامه خواهیم داد و همکاری های 
لازم با شــهرداری و فراجا به منظور رسیدن 
به این هدف در حال انجام اســت.وی افزود: 
فضای شــهری ما قبل از این دوره، به ویژه 
در مناطق مولوی، شــوش، میــدان قیام و 
میدان محمدیه، به شــدت آسیب پذیر بود و 
امکان رفت و آمد به ســختی فراهم می شد. 
شــهرداری تهران تلاش های گسترده ای را 
به منظور جمع آوری معتادان متجاهر انجام 
داد و در حال حاضر موفق شــده اســت ۱۰ 
مرکز یاور شــهر را راه اندازی کند. این مراکز 

عــلاوه بر نگهــداری، بــه موضوعاتی مانند 
مهارت افزایی نیز توجــه دارند. هدف ما این 
است که ظرفیت مراکز یاور شهر را به ۱۵۰۰ 
نفر برسانیم. در حال حاضر این مراکز شامل 
۳ مرکــز مخصــوص بانــوان و مابقی برای 
آقایان اســت.وی با اشاره به اینکه شهرداری 
تهران برای رســیدگی به نیازمندان اقدامات 
گســترده ای انجام داده است، اظهار داشت: 
تمام افرادی که نیازمند مدد هستند، تحت 
پوشش خدمات شهرداری قرار می گیرند.  در 
حال حاضر، ظرفیت ما به ۷۷۰۰ نفر می رسد 
و حدود ۶۰۰ تا ۸۰۰ نفر در این مراکز تحت 
نگهداری و مراقبت قرار دارند.نقیب با اشاره 
به اینکه شــهرداری تهران در ســه مرحله 
جمع آوری ویژه معتادان متجاهر اقدام کرده 
است، افزود: مردم می توانند از طریق شماره 
۱۳۷ معتــادان متجاهر را گــزارش دهند تا 
اقدامات لازم برای جمــع آوری و مراقبت از 

آنها انجام شود.
 این اقدامات بخشــی از تلاش های گسترده 
شــهرداری برای بهبود وضعیت شــهری و 
حمایت از افراد نیازمند است.وی با اشاره به 
اینکه شهرداری تهران در زمینه جمع آوری 
متکدیان و کارتن خواب ها نیز اقدامات جدی 
انجام داده اســت، افزود: ما به بهزیستی در 
حوزه کودکان کار کمک می کنیم و این روند 

در حال حاضر نیز ادامه دارد. تاکنون در سه 
دوره جمع آوری، به ترتیب ۲۲۱۰ نفر، ۷۵۱ 

نفر و ۹۲۱ نفر جمع آوری شده اند.
سرپرست ســازمان خدمات و مشارکت های 
اجتماعی شهرداری تهران توضیح داد: افراد 
جمع آوری شــده به مرکز غربال ارجاع داده 
می شوند تا وضعیت اعتیاد آنها تشخیص داده 
شود. پس از شناسایی اعتیاد، این افراد طبق 
نظر قاضی به مراکز یاور شهر منتقل می شوند 
و در مدت ۶ ماه تحت برنامه های کارآفرینی، 

توانمندسازی و مهارت افزایی قرار می گیرند.
وی با اشــاره به برنامه های آینده بیان کرد: 
پس از پایان دوره ۶ ماهه، برای بهبود یافته ها 
که در مراکز یاور شــهر تحــت برنامه های 
مهارت آموزی و توانمندسازی قرار گرفته اند، 
ظرفیت جدیدی در نظر گرفته شــده است. 
ســازمان در هفته آخر شهریور ماه، ۵ مرکز 
جدید به منظور جامعه پذیری افتتاح خواهد 
کــرد. این مراکــز با ظرفیــت حداکثر ۵۰ 
نفره برای بهبــود یافته ها، به بهبود وضعیت 
اجتماعــی و ادغــام آنهــا در جامعه کمک 

خواهند کرد.
سرپرست ســازمان خدمات و مشارکت های 
اجتماعی شهرداری تهران افزود: همچنین، 
مرکــز جامعه پذیــری جدیدی بــا ظرفیت 
پذیرش تا ۳۰۰ نفــر بهبودیافته در منطقه 

۲۰ راه اندازی خواهد شــد. این مرکز علاوه 
بر اشــتغال، به صیانت، نگهداری و اســکان 
نیز توجه ویــژه ای دارد.وی ادامه داد: اضافه 
شدن ۳ همراه ســرا نیز در دستور کار است. 
این همراه سراها برای بیماران و عزیزانی که 
از شهرســتان ها به تهران مراجعه می کنند، 
در بیمارســتان های امام خمینی و شریعتی 
ایجاد خواهد شــد. امیدواریم تا پایان سال 
ایــن پروژه هــا تکمیل شــوند.  همچنین، 
همراه سراهای جدید در منطقه ۶ با ظرفیت 
کل ۸۰ نفر به بهره برداری خواهند رســید و 
هر مرکز می تواند تا ۵۰۰ نفر را پوشش دهد.

سرپرست ســازمان خدمات و مشارکت های 
اجتماعی شــهرداری تهران افزود: با افتتاح 
این مراکز و برداشتن محدودیت های موجود، 
می توانیم تقاضاهای بیشتر را مدیریت کنیم. 
در حال حاضــر، ۳۹ مرکز پویاشــهر برای 
تدریــس به کــودکان کار و خیابان در نظر 
گرفته شــده که افتتاح پویاشهر منطقه ۱۵ 
تا پاییز برنامه ریزی شــده اســت. این مراکز 
به ویژه برای ۷۰۰۰ کــودک کار و اتباع که 
در حریم کوره های آجرپزی ساکن هستند، 
خدمات ارائه خواهند داد. بیشتر این کودکان 
ایرانی هســتند و مراکز بــا مجوزهای لازم 
برای فراهم کردن خدمات مورد نیاز فعالیت 

خواهند کرد.

رئیس پلیس امنیــت اقتصادی فراجا 
گفــت: مناطق آزاد که بــرای تقویت 
اقتصاد طراحی شده اند، به محلی برای 
قاچاقچیان تبدیل شــده  اند که اکنون 
تهدیدی جدی بــرای امنیت و اقتصاد 

کشور است.
ســردار حســین رحیمی  دربــاره وضعیت 
قاچاق در کشــور اظهار کرد: قاچاق یکی از 
مســائل مهم و پیچیده ای است که تاثیرات 
منفی بســیاری بر اقتصاد کشورها دارد. این 
پدیده نه تنها منابع مالی کشــور را به خطر 
می انــدازد، بلکه به آســیب های اجتماعی 

و امنیتــی نیز منجر می شــود. مناطق آزاد 
به دلیل ویژگی های خــاص خود، از جمله 
معافیت های گمرکی و تسهیلات تجاری، به 
عنوان نقاط حساسی در زمینه قاچاق مطرح 

هستند.
او ادامــه داد: مناطق آزاد به دلیل شــرایط 
خاص خــود، همچون معافیت از بســیاری 
از مقــررات گمرکی و مالیاتــی، همواره به 
فعالیت های  برای  مناســبی  بســتر  عنوان 
 تجاری قانونی و همچنین غیرقانونی مطرح 

بوده اند. 
این مناطق بــه دلیل کمبــود نظارت های 

کافــی و پیچیدگی های قانونــی، به محل 
عبور و مرور کالاهای قاچاق تبدیل شده اند. 
گزارش های اخیر نشــان می دهد که قاچاق 
در این مناطق به ویــژه در زمینه کالاهای 
مصرفی، پوشاک، لوازم الکترونیکی و حتی 

دارو افزایش یافته است.
سردار رحیمی بیان کرد: آمارها نشان می دهد 
که کشــفیات کالاهای قاچاق در سال های 
اخیر به طور چشم گیری افزایش یافته است. 
به طور مثال، در سال گذشته بیش از ۱۰۰ 
درصد افزایش در کشفیات کالاهای قاچاق 
گزارش شده است. این روند در سال جاری 

نیز ادامه داشــته و در چهار ماهه اول سال، 
افزایش ۱۲۰ درصدی در کشفیات مشاهده 
شده است. این آمارها نشان دهنده آن است 
که قاچاق همچنان یک مشــکل جدی در 

مناطق آزاد کشور است.
او گفت: یکی از دلایل اصلی افزایش قاچاق 
در مناطق آزاد، عدم نظارت کافی و کارآمد 

است. 
نبود زیرســاخت های مناسب برای کنترل و 
نظارت بــر ورود و خروج کالاها، قاچاقچیان 
را به بهره برداری از این خلأها تشویق کرده 

است. 

رئیس شورای عالی نظام پزشکی:

کمبود نقدینگی، گریبان »دارو« را گرفته است

تاثیر گرما بر حیات وحش؛ تهدیدی برای تنوع زیستی

ساماندهی دره رود فرحزاد از معتادان متجاهر

قاچاق در مناطق آزاد، زنگ خطر برای اقتصاد و امنیت کشور

آگهی دعوت مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده 
بدینوسیله از کلیه سهامداران محترم شرکت آل تین ترابر خورشید )سهامی خاص( شماره ثبت 
16579 و شناســه ملی 10380321730 دعوت می گردد تا در جلسه مجمع عمومی عادی به 
طور فوق العاده که در روز چهارشنبه مورخ 1403/06/07 ساعت 11 صبح  در محل  شرکت 
واقع در  مشهد بلوار پیروزی بین دهخدا و مولانا پلاک ۲۸۳ برگزار مي گردد حضور بهم رسانند.

دستور جلسه مجمع عمومي عادی بطور فوق العاده:
 ۱- انتخــاب و تعیین ســمت مدیران ۲(  تعییــن دارندگان حق امضاء ۳( انتخاب بازرســین

 ۴( تصویب ترازنامه و صورت های مالی 
هیات مدیره شرکت


